
Dagsorden til Lokalrådsmøde
Onsdag d. 5. oktober 2022,
kl. 19.00 – 21.00 i hallen

Deltagere: Birgitte, Søren, Jesper, Kristina, Mark, Trine
Afbud: Per, Sanne, Allan

Pkt
nr.

Dagsorden Referat

1. Godkendelse af dagsorden

2. Besøg af vores lokale byrådspolitikere med
fokus på styrkelse af samarbejdet og
information om lokale projekter.

Deltagere:
Hans Erik Andersen
Kurt Bjerrum
Henning Ravn
Ulla Koman-Mejer

Velkomst v. Kristina
Præsentationsrunde

3. Nyt fra arbejdsgrupper:
● Branding Gruppen

○ Informationsplatform
○ Salg af annoncer
○ Plan for relancering af film
○ Drift af infoskærme

● Vej og Park
○ Vestergade
○ Trampesti
○ Trafik i Nørregade (i samarbejde

med Erhvervsforeningen)
○ Omfartsvej
○ Ren By
○ Flagallé
○ Fortov Risagervej
○ Cykelsti - Jernvedvej
○ Lys i Verdensskoven - Sanne
○ Grønne områder

● Byggegrunde/lokalplaner
○ Status på boligforeningshuse på

Bavnehøj.

● Ældre
○ Status seniorboliger

● Børn & Unge / Skole og institutioner

Orientering om igangværende projekter:

Byggegrunde - der er pt solgt 12-13 grunde på
Bavnehøj
Udgangspunkt i billede fra udkastet til
kommuneplanstrategi og vores høringssvar til
planlagt udstykningsområde.
Kristina har fulgt op i forvaltningen og fået at vide,
at vores høringssvar ikke får nogen beslutning - til
trods for, at vi netop havde fået besked på, at det
var vigtigt, at vi indsendte et høringssvar.
Henning Ravn siger, at det ikke er sådan, det
forholder sig.
Vi undrer os over, at vi ikke for nogen respons
eller tilbagemelding på høringssvar.
Henning Ravn tager vores undren med tilbage i
planudvalget, så vi kan få et svar på HVORNÅR
og HVORDAN vi skal rette henvendelse for at
blive hørt.

Udvidelse af verdensskov
Igen med udgangspunkt i vores høringssvar, som
heller ikke er taget med i kommuneplanen.
Kommunen køber ikke jord op til skov, så det vil
kræve, at jordejeren enten afgiver jorden eller at
man finder midler andre steder - fonde eller
puljer.(Ikke lokalrådspuljen)
Opstart:
vejledning af forvaltningen - er der overhovedet
mulighed for at plante skov)
dialog med ejeren
Kan man finde vejledning hos skov-og
naturstyrelsen?
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● Teknik og Bygge
○ Drøftelse af lokalplaner for

Nørregade

● Økonomiudvalget

Aike plantage

Vi ønsker at området skal forblive en del af det
grønne danmarkskort i stedet for at det (som det
ser ud i planen) skal fjernes.
Ønsket skal tages med til det kommende møde
om Braminoen senere i denne måned.

1911-bygningen

Punktet var med til mødet med økonomiudvalget,
da der var drøftelser om evt.
anvendelsesmuligheder for bygningen.
Kristina har kontaktet Jakob Lose, som har
pinden. Der er ingen planer for bygningen pt. Det
strander på økonomi - det bliver for dyrt at
renovere bygningen.
Opfordring til at inddrage lokalrådet, når der er
projekter i gang, der omhandler lokale anliggender
- gerne fra begyndelsen.

Kontakt til Arne Nicolaisen - hvad sker der?
Kontakt til foreningen Lindegården - hvad er deres
ønsker? Kan der evt. gennem dialog med hallen
findes en alternativ løsning her?
Kan der fra politisk side skubbes lidt til planerne
omkring Lindegården?
Og hvad med skolens planer i fht. klubben?

Overfladesø - Søndergade

Hvordan finder vi ud af, hvad planen er og
hvordan tidsperspektivet ser ud?
Kurt Bjerrum undersøger det og vender tilbage.

Trafiksikkerhed - Risagervej

Frustrationer og bekymringer fra borgere, men
forvaltningen svarer, at man må vælge en
alternativ vej.
Svært at komme videre med det.
Kunne man overveje en løsning i forbindelse med
separatkloakeringen, når det alligevel skal brydes
op?

Trafiksikkerhed - Søndergade/Jernvedvej

Når trafiksituationen er normaliseret efter
separatkloakeringen, vil vi gerne have foretaget en
trafiktælling gennem hele byen.

Seniorboliger

God dialog med ældre og omsorg. Formidlet
kontakt mellem forvaltningen og ejere af områder,
der potentielt kan udnyttes til seniorboliger.

Vi efterspørger procedurer i forhold til, hvad
lokalrådene skal gøre og hvornår, så det er helt
klart, hvad der forventes af os - et årshjul, hvor
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deadlines tydeligt fremgår. Og klare meldinger om,
hvad der sker med vores ønsker, planer og
høringssvar.

Hvordan kan lokalrådets arbejde og
samarbejde med kommunen optimeres?

Hans Erik Andersen foreslår, at der afholdes
mindst et årligt møde med politikere og lokalrådet.

Kan lokalrådene organiseres anderledes, så der i
højere grad er en følelse af, at man er
beslutnings- og handledygtig i forhold til lokale
projekter?
Måske kan man se mod, hvad andre kommuner
gør.

Hvordan kan kommunen inddrage lokalrådet
mere?

Er det en mulighed, at lokalrådet orienteres, når
en sag af lokal interesse kommer på dagsordenen
i et udvalg?

4. Møde vedr.

5. Borgerhenvendelser:
● Førstehjælpskurser
● Den gl. bagerbutik

6. Nyt lokalrådsmedlem

7. Emner til Sognebladet + hjemmeside +
infoskærme
Husk deadline til Sognebladet!!!

8. Evt.

9. Næste møde er:

Fremtidige møder

1/11 - Repræsentantskabsmøde - Afbud Søren (offshore)
9/11 - Konstituering
6/12 - Julefrokost - Afbud Søren (offshore) Alternativ dato 14. eller 15. December?
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